



Møtereferat - Sikkerhetsforum

Dato: 23. april 2025

Tid: 09:30 – 15:30

Sted: Havtil, møterom Alexander Kielland

Til stede: Se vedlegg

1. Velkommen, godkjenning av agenda og innkalling

Finn Carlsen, Havtil, ledet møte på vegne av Anne Myhrvold og ønsket velkommen.

Sigve Knudsen, Havtil, informerte om at han overtar som direktør i Havtil fra 1. mai. Han overtar som leder for Sikkerhetsforum fra kommende møte og bedriftsbesøk 4. juni.

Innkalling og agenda ble godkjent.

2. Referat fra forrige møte

Det var ingen kommentarer til referatet fra 20. mars 2025. Referatet ble godkjent.

3. Gjennomgang av hendelser med stigerør og konstruksjonshendelser

Torleif Husebø og Marita Halsne, Havtil, presenterte Totalindikator og konstruksjonshendelser fra RNNP 2024. Det ble presisert at RNNP er et verktøy for å kunne si noe om utvikling av hendelser med storulykkespotensial. Metoden er ikke utviklet for å si noe om vilde hendelser knyttet til endringer i geopolitisk situasjon.

Bakenforliggende årsaker til hendelser på stigerør knyttes ofte til design og fabrikasjon.

Se lenke til presentasjon: [Totalindikatoren og konstruksjonshendelser i RNNP, Havtil.pptx](#)

Aurel Fazica, Technical Manager, Odfjell Technology, presenterte hendelser med sprekkdannelse samt hvordan det jobbes med å utvikle inspeksjonsprogrammer til å avdekke og følge opp denne typen hendelser.

Erfarings- og informasjonsdeling mellom de aktuelle aktørene er vesentlig. Sikkerhetsforum har en rolle i denne sammenhengen.

Se lenke til presentasjon: [Oppfølging av hendelser med sprekkdannelse, Odfjell Technology, Aurel Fazica.PPTX](#)

4. HC-lekkasjer – tiltak for forbedring.

Hanne Etterlid, Havtil, presenterte Havtils sektoroppgave om operasjonelle årsaker til HC-lekkasjer knyttet til menneskelig inngripen, og hvordan man kan etablere varige og effektive forebyggende tiltak. Sikkerhetsforum inviteres til å utnevne 2 representanter til referansegruppen til prosjektet – én fra arbeidstakersiden og én fra arbeidsgiversiden.



Aksjon: Temaet HC-lekkasje vil tas opp igjen i et seinere møte i Sikkerhetsforum

Se lenke til presentasjon: [HC-lekkasjer og forbedringsarbeid - Representanter til referansegruppe, Hanne Etterlid.pptx](#)

5. Orientering fra partssammensatt gruppe

Utgår grunnet forfall. Punktet tas opp igjen på neste møte.

6. Orientering om Sopite-syndrom

Halvor Erikstein, SAFE, orienterte om den lite kjente arbeidsmiljøbelastningen Sopite-syndrom, og erfaringer fra supply-fartøy. Sopite-syndrom oppstår i miljøer med en viss bevegelse, typisk innen maritim næring som ligger utenfor Havtils ansvarsområde. Sopite-syndrom kan være en aktuell risiko i riggnæringen, som omfattes av Havtils ansvarsområde. Det er usikkerhet og manglende kunnskap omkring Sopite-syndrom, og Sikkerhetsforum vil følge tema videre for å være orientert om kunnskap på området.

Aksjoner: Sikkerhetsforum v/Havtils fagområde Arbeidsmiljø og DSO v/Morten Kveim følger opp tema mot STAMI som har et pågående prosjekt som omhandler Sopite-syndrom i ferjenæringen, for beskrivelse som kan deles med Sikkerhetsforum.

Havtil v/Havtils fagområde arbeidsmiljø følger opp mot Sjøfartsdirektoratet for deres arbeid med Sopite-syndrom; kunnskapsgrunnlag og tiltak.

Se lenke til presentasjon: [Sopite-syndrom, SAFE Halvor Erikstein.pdf](#)

7. Årskonferanse 2025

Utkast til program for årskonferansen 2025 ble gjennomgått.

8. Granskinger og alvorlige hendelser siden sist møte

Havtil v/Lars Melkild presenterte granskinger og alvorlige hendelser som har vært siden sist møte.

Se lenke til presentasjon: [Granskinger og alvorlige hendelser, Havtil, Lars Melkild.pptx](#)

9. Bedriftstur 2025 og innledende diskusjon til prioriteringer og tema

Ingvill Røsland, sekretær Sikkerhetsforum, gjennomgikk utkast til program for bedriftsturen 2025 til Oslo.

Innledende diskusjon til arbeidsform, prioriteringer og temaer for videre arbeid som tas i Sikkerhetsforums møte under bedriftstur. Man ser for seg en god balanse mellom



arbeidsmiljø, storulykkesrisiko og sikring. Videre arbeid med dette i neste møte, basert blant annet på innkomne innspill i dagens møte, oppsummert i et eget arbeidsdokument.

Det er behov for å skaffe en oversikt over bransjefora, -arenaer og –initiativer hos de ulike partene, med tanke på god forankring i relevante temaer fra Sikkerhetsforums side.

Aksjoner: Medlemmene i SF kommer med innspill til temaer og prioriteringer som igjen diskuteres i møtet den 5. juni.

Innspill til oversikt over bransjefora sendes faglig sekretær innen 20. Mai.

10. Runde rundt bordet

OffshoreNorge v/Knut Thorvaldsen poengterer at temaet sikring er høyst aktuelt for dem, og tas med i deres arenaer for diskusjon og deling.

Norges Rederiforbund v/Øyvind Jonassen informerer om deres Fokusdag om sykefravær 12. juni.

SAFE v/Idar Herland oppfordrer til at Sikkerhetsforum bør ha et sterkt eierskap til prosesser og systematikk knyttet til standardutvikling.

SAFE v/Halvor Erikstein tar opp at Benzeneksponeringsmatrisen fortsatt må brukes.

Fellesforbundet v/Mohammad Afzal peker på at det fortsatt er etterlatte etter Alexander Kielland-ulykken som ikke har fått erstatning fra Regjeringen.

DSO v/Morten Kvein nevner at årsmøtet i klubben vil følge opp sikkerhet spesielt.

Forbundet Styrke v/Lill-Heidi Bakkerud nevner LO-kongressen som avholdes 5. til 9. mai. Det nevnes videre at det er behov for mer samarbeid mellom vernetjenesten og tillitsvalgte. Det er generelt en utfordring at vernetjenesten ofte har mye arbeid som man opplever at man er alene om. Mer samarbeid kan bidra til å avhjelpe situasjonen.

Norsk Industri v/Berit Sørset orienterer om konferansen Kjemikaliedagene som holdes 29. til 30. april. På dag to vil temaet kjemisk eksponering og kreftisiko belyses.

Norges Rederiforbund v/Janike Amundsen Myre informerte om Fagdag om kjemikalier 12. juni.

Norsk Industri v/Kari Svendsbø informerte om kommende møte i HMS-rådet hvor de blant annet vil ta opp RNNP-2024-rapporten.

Havtil v/Sigve Knudsen nevnte at i Regelverksforum er det særlig mye aktivitet innen fornybar energi til havs og innen havbunnsmineraler.

Havtil v/Finn Carlsen informerte om fagdagen om plugging og forlating som arrangeres 8. mai. På innspill fra SAFE v/Idar Herland tas det opp at Sikkerhetsforum har en rolle når det gjelder å bruke arbeidstakersiden som ressurs inn i seminarer og fagarrangementer for også å belyse forhold fra arbeidstakers ståsted.

Til stede fra Sikkerhetsforum:

Bedrift	Navn	Til stede	Meldt forfall
Offshore Norge	Knut Thorvaldsen	x	
	Erling Meyer		x
	Mona Nilsen	x	
Norsk Industri	Berit Sørset	x	
	Dag Bekkelund		x
	Kari Svendsbø	x	
Norges Rederiforbund (NR)	Øyvind Jonassen	x	
	Janike A. Myre	x	
IndustriEnergi (IE)	Henrik S Fjeldsbø		x
	Lill-Heidi Bakkerud	x	
Fellesforbundet	Mohammad Afzal	x	
Landsorganisasjonen (LO)	Dag Yngve Johnsen	x	
Lederne	Marte Gundersen	x	
SAFE	Halvor Erikstein	x	
	Idar Martin Herland	x	
DSO	Morten Kveim	x	
El & IT Forbundet	Terje Hansen	x	
NITO	Stig Bjarne Wigestrands Moe	x	
TEKNA	Lars Martin Bøe,	x	
Energidepartementet	Gunn-Tove Grindahl		x
Havindustritilsynet	Sigve Knudsen	x	
	Finn Carlsen	x	
	Ingvill Røsland	x	

Til stede for enkeltsaker:

Odfjell Technology: Aurel Fazica

Havindustritilsynet: Marita Halsne, Torleif Husebø, Hanne Etterlid

Equinor: Sølvi Storsæter Bjørgum (observatør under punkt 4)